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Tovább javítható 
megyénkben a 

és a szállítás 
KlézI Róbert miniszterhelyettes megbeszélése 

megyei párt- és tanácsi vezetőkkel 
Az idén több alkalommal jártak Csongrád megyében a 

Közlekedés- és Postaügyi Minisztérium vezetői, és tanács-
koztak a vasúti, közúti, közlekedési fejlesztési feladatok 
megvalósításának időszerű kérdéseiről megyei párt- és ta-
nácsi vezetőkkel. 

Szerdán KlézI Róbert miniszterhelyettes látogatott Sze-
gedre. A megyei tanács épületében rendezett megbeszélést 
dr. Perjési László, a megyei tanács elnöke vezette. A ta-
nácskozáson részt vett dr. Komócsin Mihály, a megyei párt-
bizottság első titkára, s több megyei és szegedi pár t- és ta-
nácsi vezető. 

ság, ami nehezíti az anyag-
ellátást. A MÁV csak a DÉ-
LÉP részére biztosít megfe-
lelő vasúti szerelvényt. Nagy 
szükség lenne a CSOMIÉP, 
a Közúti Építő Vállalat, a 
Közúti Igazgatóság anyag-
szállítási igényeinek biztosí-
tására is. Sűríteni kellene a 
DÉLÉP anyagait szállító vas-
úti szerelvén vek forgását is, 

A legutóbbi hasonló jel- Továbbra is gondot jelent ó v s z e r ü l ^ é p k o - s i v a ^ s z á l -
legű tanácskozáson a minisz- Szegeden a Marx téri és u t a n l a z a n y a g o t é s e z a z 
térium képviselőivel közösen Lechner téri posta, javító i d é n 4 g n n ó f o r f t t ö b b . 
megjelölt feladatok megváló- üzemrészek kitelep.tese, vala- ietköltséset okozott 
sításának tapasztalatait Ko- mint a szegedi l-es posta A s z á I l í t á s k o r „ e r ű s i t é s e 
v f e s j m i e ' * , m e g y e ' , t a n ;? c s epületének tatarozása. Azt is e I s ő s o r b a n a r a k a d ó l a n o s é s 
elnökének általanos helyette- szóvá tették hogy a szeged. 6 b m ó d s z e r e k a i k a t m a z á . 
se ismertette. Beszámolóját u j tavbeszélokozpont üzembe s a jiletve e z e k feitósz 
Szabó Sándor a megyei párt- helyezése után sem szűntek t é ' e e ! 5 3 e gí the tné a száí-
bizottság titkára egeszítette meg a gondok akadozik az m á % hatékonyságának nö-

ígények k.elegítese. v e I é s é t A m e g y e i v e z e . 
tők kérték, hogy a KPM — 
az érdekelt minisztériumok-
kal közösen — segítse a kor-

ki. Az észrevételekre, az el 
hangzott kérdésekre a mi-
niszterhelyettes válaszolt Távlati tervek 

Építkezések, 
korszerűsítések 

Az eddig végzett munka s z e r i - j s í t é s i s z a i i í tási módok 

tanácskozáson 

mi-
vel ez befolyással bír a me-

összegezése után az 1978 évi e í t e r j e d é s ( i t é s ö s z t önző ta-
a közlekedés fejlesztéséve! r i f a r e r i d s z e r kialakításával 
kapcsolatos Csongrád megyei t érdekeltté a fuvaroz-

részlete- tatókat 
A vasúti személyszállítás 

jövőbeni feladataként jelöl-
ték meg a szeged—budaocsti 
menetrend felülvizsgálatát, 
illetve annak, biztosítását, 

., , ,, , , . , . hogv a Szegedről reggel in-g y e egyeb fejlesztési terveire. d u l ó g y o r s v T o n a t 9 ó r a e l ő t t 
Mint Például a mezőgazda- é r k e z z e n a f ő v á r o s b a . 
ság. beruházások, gyumol- R é s z ! e t e 3 e n foglalkoztak a 
csösök telepítése. a majorok S z e m é I y s z á m t á s j d 5 s z e r ű kér-

„ kialakítása, a megye komo- d é s e i v e ! a z a u t ó b u s z j á r a t o k 
Hódmezővásárhely-Kútvölgy >®x belvízrendezés, terve stb. b 5 v í t é s é v e l > a z u t a k s , é l e s í _ 
közötti vasútvonal korszerű- N e . m * . U B y f ? , s . , a m e " tése. illetve korszerűsítése 
sítése. Megoldódott a Szeged g y é n áthaladó autopalya pon- k é r d é s e i v e L E f e i a d a t o k meg-
Tisza-pályaudvarhoz vezető ° ' d á s á h ° Z k é r t é k a m i n i s z t é " 
Út építésének problémája is. k a l y e t t„ e® L i l r i u m támogatását 

A II. szegedi Tisza-híd * o g y kitelolése egy 
építésévei egv időben kell el- é v * n belül megtörténik. 
végezni a tiszai partfal meg- ^ ^ X t o l k o m ^ a Ö S S * e f o g Ú S S * l , 
erősítését a híd közelében. A beszéiesen rogiaiko-mak a - ' . 
megyei vezetők kérését tá- magyar- jUgoszláv . letye a e g y U í t m U k l dSSSCÍ 
mogatta a minisztérium, és f ^ v a r - r o m á n átkelőhelyek 
az Országos Tervhivatal jö- kérdéseivel. A tapasztalatok Egyetértettek a megvei és 
vőre ehhez a munkához 8 s z e n n ' nagy szükség van a minisztériumi vezetők ab-
millió forint pótelőirányzatot a r r a - h o g y p é l d i i u l Részkén ban is. hogv Csong-ád me-
biztosít egy nyomsávval szélesítsék fri'ében elő kell segíteni a 

."J^XT^t."" A megyei vezetők szükséges-sen foglalkoztak a vasúti . . . . . . . „ 
közlekedéssel kapcsolatos " e k ' ^ h W i S knn 
kérdések közül elsősorban a távú továbbfejlesztési kon-
szeged békéscsabai vonal c e P c l ó , a Csongrád megyei 
korszerűsítésének munkála- hatásainak_ vrisgálatát, 
taival, amely a terv szerint 
Hódmezővásárhelyig befeje-
ződött, kivéve a Szeged-Ró-
kus és Algyő vasállomások 
területét. Ezek a munkák is 
elkezdődtek, hasonlóan 
Hódmezővás 
közötti vasútvonal korszerű-

Húszezer ' 
Rába-motor 
Több mint 20 ezer nagy 

teljesítményű Diesel-motor 
kerül le 1977-ben a szerelő-
szalagokról a győri Rába 
Magyar Vagon- és Gépgyár-
ban. A legtöbb motort autó-
buszokba építik be. 

A Rába-motorok választé-
kának bővítésén túl az idén 
nagy számban készültek 
turbófeltöltéses motorok. Ez-
zel a módszerrel számotte-
vően növelték a motorok 
lóerejét, 200-ról 245 lóerősre 
Az ilyen motorok ha j t j ák E. 
mezőgazdaságban már jó! 
ismert Rába—Steiger erőgé-
peket is. (MTI) 

Lázár György befejezte 
Szolnok megyei rátogatásat 
Lázár György, az MSZMP lődött a t e rhe l é s műszaki 

Politikai Bizottságának tagja, színvonalának emelési t szol-
a Minisztertanács elnöke be- gáló tervek, a k<vperá?ió.s 
fejezte kétnapos Szolnok me- kapcsolatok, továbbá ^ gyár 
gyei látogatását. Szardán a szervezetébe beolvasztod kis 
megye vezetőinek társaságé- vállalatok integrálódása 
ban felkereste a Jászság rrjá- iránt. 'Az üzemlátogatás sa 
sodik legnagyobb üzemét, a rán megtekintette a gyártó-
Jászberényi Aprítógépgyárat. csarnokot és a'Korszerű ön-
A több mint negyedszázados tödét, beszélgetett a dolgo-
múltú üzem munkájáról; az zökkal, majd emléksoroka-
ötödik ötéves .tervidőszakban írt á vasszerkezeti üzem „No 
előirányzott feladatainak idő- veirtber 7", aranyplakettel 
arányos' teljesítéséről llor- hatszorosan kitüntetett szo-
víth József tájékoztatta a cialista brigádjának, a vál-
vendágét. lalat kiváló kollektívájának 

A kormány elnöke elisme- naplójába. 
rően szólt az ú j gazdasági A kétnapos programi befe-
követelményekhez jól igazo- jezéssként a megyei pártbi-
dó gyár munkájáról, mivel zottság nagytermében rande 
az megfelel a párt és a kor- zett aktívdiiliSeri az idősze 
mány iparpolitikai kövatel- rű gazdaságpolitikai kérdé' 
menyeinek. Behatóan érdek- sekről tartott tájékoztatót. 

Elhelyezték Szegeden 
továbbképzési intézet 

Igény: aluljárók 
A közúti 

kapcsolatos 
korszerűsítési 

az átkelési szakaszt, azért, tárcához tartozó vállalatok 
, . , , . , . . kulturális, sportlétesítményei-

hogy a kamionokat kulon a n c k é p f t é 3 é t 6 s a tömegsport 
közlekedéssel a személygépkocsiktól füg- feílesztóse érdekében az 
beruházások, getlenül fogadhassák, illetve egyesületek összefogását, ha-
munkálatok továbbíthassák. Jelenleg tékonyabb együttműködését 

közül foglalkoztak a többi u g y a n i s miattuk 
között a 43-as számú főköz-

hosszadal-

lekedési út hódmezővásárhe-
lyi vasúti kereszteződése 
aluljárójának építési problé-
máival. A tanulmányterv 
már elkészült. Megállapod-
tak, hogy a tervezési mun-
kálatokat folytatni kell. Ha-
sonló jellegű kérést tolmá-
csoltak a megvei vezetők a 
miniszterhelyettesnek a ceg-
léd—szegedi vasútvonal kis-
kundorozsmai szintbeli ke-
reszteződésével kapcsolatban 
is. Javasolták, hogy ez a 
munka a VI. ötéves terv el-
ső évében kezdődjék meg. az 
út korszerűsítésével egy idő-
ben. 

Megállaoították a tanács-
kozáson, hogy Szeged város 
általános rendezési terve 
közlekedésfejlesztési fejezete 
tanulmánytervének elkészíté 
séhez a minisztérium meg-
felelő összeget biztosított. Is-
mét . foglalkoztak a Szegeri-
Rókus vasútállomás mellett 
létesítendő úi autóbusz 
pályaudvar előkészítésének 
munkálataival. A tanulmány-
terv a talaimechanikai szak-
véleménnyel együtt előre-
láthatólag 1978. március vé-
géig elkészül. 

mas a vámkezelés. 

S z á l l í t á s : ma és bo!nap 

A miniszterhelyettes 
délutáni órákban részt vett 
a közlekedési vállalatok ak-
tívaértekezletén. ahol a gaz-
dasági, párt- és társadalmi 

A Csongrád megyében mű- szervek vezetőivel tanácsko-
ködő építőipari vállalatok és zott és ismertette a végzett 
szövetkezetek visszatérő munka tapasztalatainak érté-
gondja az építőanyag-lelő- kelését, illetve szólt a soron 
helyektől való nagy távol- levő feladatokról. 

Az MTESZ VIT-programja 
Az 1978-as kubai Világ- mintegy 30—40 ezer a fia- életéről, iparáról, mezőgaz-

ifjúsági Találkozóra való fel- tal; számukra dolgozta ki a daságáról, kultúrájáról ad 
készülésről tanácskoztak az szövetség az MTESZ prog- majd tájékoztatást a Ha-
MTESZ tagegyesületeinek ramját . Eszerint a társadal- vannában a találkozón 
képviselői szerdán a Tech- mi szervezet aktívan bekap- részt vevő más országok 
nika Házában rendezett csolódik a VIT-re va'ó fel- fiataljainak. Nemzeti ki-
nag"gvűlésen. A tanácsko- készülésbe, a találkozó szel- állítást is rendez majd a ku-
zást Barabás János, a KISZ lemében az egyesületeit olyan bai fővárosban az MTESZ. 
KB titkára, a VIT-iroda ve- programokat szerveznek, ezen a műszaki, természet-
zetője nyitotta meg. maid amelyek a szakmai ismere- tudományi eredményekről 
Kovács Sándor, az MTESZ tek gyarapítását és a VIT-en nyújt információt, 
főtitkára szólt a VIT-tei kap- részt vevő országok mégis- A szerdai, tegnapi gyűlé-
csolatban a társadalmi szer- mérését egyaránt szolgálják, sen ezeknek a programok-

. , , , - . . . . A program szerint az nak a gyakorlati végrehajtá-
vezetre naruio teiaoatoKroi. M T E S Z k ü l ö n p r o r , a g a n d a _ sáról tanácskoztak az egve-

Az MTESZ 33 egyesülete- a n v a g o t állít maid össze a sületeket képviselő fiatalok, 
ben, a 150 ezer tag közül VIT-re, ebben Magyarország (MTI) 

A tanácsi, közművelődési 
ás közoktatási dolgozók to-
vábbképzésének — évente 
körülbelül 8 ezer szakkáder 
oktatásának — lesz Újszege-. 
den otthona a Csongrád me-
gye'. tanács Továbbképzési 
Intézete. Alapkövét tegnap, ' 
szerdán délután helyezték eL 
Az ünnepélyes alapkőletétel-
nél Kovács Imre, a megyei 
tanács általános elnökhelyet-
tese köszöntötte a megjelen-
teket, a megyei, városi és já-
rási párt-, állami és társa-
dalmi szervek képviselőit, 
közöttük dr. Komócsin Mi-
hályt, a megyei pártbizottság 
első titkárát, dr. Perjési 
Lászlót, a megyei tanács el-
nökét, Török Józsefet, a vá-
rosi pártbizottság első titká-
rát, Papp Gyulát, Szeged ta-
nácselnökét. 

A továbbképzési Intézet 
terveit a CSOMITERV dol-
gozói készítették Nóvák Ist-
ván vezető tervező irányítá-
sával, építésére á CSOMIÉP 
kapott megbízást Dr. Per-
jési László az alapkő elhe-
lyezése előtt mondott beszé-
dében külön is hangsúlyoz-
ta, hogy az új intézmény 
többféle funkciói tölt majd 
be — várhatóan 19S0 elejé-
től Alkalmas lesz a tanfo-
lyamok tartására, de évköz- m e „ hamarosan a 2150 négy- tár, 20 ezer kötetes könyv-
ben és nyaranta üdültetési z e tmáter alapterületű, töm- tár — mellette olvasóterem 
célokat is szolgaihat Kony- t ^ U e t t épületkomplexum —, társalgó és büfé, vala-

a t a n á ? s l • építése. A terület különösen mint házinyomda és ruhatár 
étkeztetés, gondjain is eny- a i k a l m a s a b eápítésre, hi- kap helyet Az igazgatási 
hit Sportpályái, kulturális s z e n a V I ö t é y e s t e r v i l a k á s _ e g y s é g j r o d á k b ó i t tmk-mú-
nelyisegei a v a r o ^ í m t a l j a i - építkezés egyik kijelölt terű- helyből és raktárból áll. Az 

le te, és a társasházi beépí- oktatótermeket alkalmassá 
trx . _ , tésre szánt újszegedi rész teszik az audiovizuális kép-

A Kozep fasor és a Iáro- k ö z ö t t helyezkedik el. Az ú j zésre, több előadóban vetít-
gato utca hatarolta, több i l l t é z m é n y m i n d e n i r á n y bóJ hetnek is. 
mint 13 ezer négyzetméter megközelíthető, a gépjármű- Ac épület UNTVAZ szer-
nagyságu területen kezdődik v e k & a g y a l t ) g o s o k f o r g a l _ kezetét előregyártón hom-

mát egymástól jól elkülöní- lokzati elemekkel burkolják, 
tik majd . A Tárogató utca a tervezők törekedtek arra 
felől lesz a gazdasági bejá- is, hogy a belső tereket szin-
rat, és a 48 autó tárolására tén plasztikusan, nem költ-
clegendő parkoló. Az épület- séges anyagokkal, mégis de-
tömb négy részből áll. A két- koratívan képezzék ki. Már 
szintes oktatási egységben a tervezés folyamán kérték 
kap helyet a 250 személyes, a belső építészek véleményét 
lépcsőzetes padlózatú, nagy és T. Nagy Irén szobrászmű-
előadóterem, amely keskeny- vész szaktanácsait. Az épület 
és szélesvásznú filmek veti- zsibongója és közelekedő fo-
tásére is alkalmas. Az elő- lyosója például — kiképzésé-
adóterem mellett helyeztek bői következően — alkalmas 
el hét kisebb oktatótermet, lehet tárlatok rendezésére, 

A kollégiumi rész 80 hall- képzőművészeti alkotások ál-
gató bentlakását biztosítja, landó elhelyezésére, 
négyágyas szobákban. A to- A továbbképzési központ 
vábbképzási intézetnek lesz alapkövében elhelyezték az 
étterme is, mellette kap he- épület tervrajzait, a Déima-
lyet a 300 adagos fözőkony- gyarország és a Csongrád 
ha. A megyei tanács oktatá- megyei Hfrlap tegnapi szá-
si centrumának szolgáltató- mait, és néhány mai apró-
részében 5 ezer kópiás film- pénzt is. 

S o . n o j y , .la 

Dr. Perjési Láizló elhelyezi az új intézmény alapkövét 

nak is kulturált szórakozást 
biztosíthatnak. 


